



Referat af bestyrelsesmødet d 11/11 kl. 16.00 til 18.00.

- møde afholdt i "ZOOM"

Til stede: Mads Agerholm (MA), formand, Svend Åge Schytte Pedersen, kasserer, Lone Lærke Krog, sekretær, Sessan Bentzen, Jytte Schouw, Lene Holst, Jens Pedersen, Lisbeth Pilgaard, Peer N. Møller og Karsten Thurøe samt frivilligkoordinator Cathrine Lykke Sørensen.

Afbud fra Kirsten Marager.

1: Godkendelse af dagsordenen. OK

2: Godkendelse af referatet fra mødet d. 30/9. OK

3: Nyt fra formanden

5.10. Evaluering af projekt "Trædesten...". Det bliver SÅ godt.

8.10 Møde på Videncenter Thy-Mors om naturlig hydrologi. Landmændene er skeptiske.

12.10. Aflevering af høringssvar til Nationalparkplanen

29.10. Møde om udvidelse af Nationalparken op mod Bulbjerg. Omkring 80 var til stede på Hotel Hanstholm. Omkring 200 deltog virtuelt. Det virker til, at der er bred opbakning. Dog er landmænd og jægere skeptiske (mht. til jægerne undrer det MA).

Forespørgsel fra sekretariatet v/Else Østergård: Om Foreningen N. P. Thy VENER er interesseret i at sidde i det nye Nationalparkråde: Det har MA tilladt sig at sige ja til.

Gravhøje: Jeg skulle have arrangeret en naturplejedag... beklager ... forglemmelse. Vi gør det til foråret.

4: Nyt fra kassereren.

Kassebeholdning er på 4000. Fra Nationalparken forventes overførsel af 25.000 (til trailer) og 15.000 (i årligt tilskud).

5: Nyt fra aktiviteterne

Peer, Stivogterne: Flere har vist interesse for at blive stivogter. Nogle af folderne er blevet udsolgt. Peer og Cathrine sætter sig sammen til foråret og finder ud af, hvordan rekruttering og organisering kan ske i samarbejde med Naturstyrelsen. Lene, Stenbjerg-gruppen: Vi lukkede ned en uge før normalt (Corona). Selv om der mangler en måneds åbningstid i sæson 2020 har besøgstallet været lige så højt som i 2019. Trædestensprojekt tegner godt. Møde om udviklingsplan for

Stenbjerg Landingsplads (2020-30). Kommunen (teknisk forvaltning) er med. Gennemgang af matrikler med fredninger. Udfordring: Hvis der ikke fiskes længere, skal husene jævnes med jorden. Man vil forsøge at rekruttere yngre fiskere. Karsten tilføjer: Der er lige kommet en ny bestyrelse for Foreningen til bevarelse af Stenbjerg Landingsplads.

Jytte: Der har været liv i vores info-bod i Hanstholm, men fyrets udstilling er nu lukket ned. Cykelture: Er der mon basis for at køre det videre. Karsten foreslår, at det bliver sat på som punkt på dagsordenen først i det nye år. Indtil da afsøger vi hver især vore netværk, om der kunne være interesse for at være med i cykelgruppen. (Cathrine har skrevet på NP Thy's hjemmeside om aktiviteterne. Her er der plads til kontaktoplysninger).

Sessan, Naturens Besøgsvener: Alle har været tilfreds med opgaverne, der går ud på at holde øje med trivslen og udbredelsen af de sarte plantearter (opfølgning på Holger Søndergaards arbejde). Det er et hyggeligt job.

Registreringen indberettes til BFN og nævnes også i Nationalparkens årsrapport.

Jens, Lodbjerg Fyr: Fyret er lukket nu, men der er stor aktivitet. Fyret skal kalkes, toiletforhold forbedres (PS: toilet ved shelterplads kunne ikke tillades pga.

campingregulativ), forplads ved fyret forbedres (affald, oplagring, vaskeplads).

Måske indrettes garderobe til formidlere. P-forhold skal også forbedres – stadig

forhandling med Naturstyrelsen om evt. fældning af træer. Der mangler stadig frivillige – værter og til kaffestuen. Der tænkes på at udbygge ordningen med at

lade frivillige værter udefra bo i fyrets lejlighed. Antallet af frivillige faldt fra i

efteråret pga. Covid 19-situationen - og gruppen nåede ikke at holde evaluering af sæsonen før nedlukningen. Jens har holdt en lille snak om Lodbjerg i

forbindelse med de generelle nye kurser for nye frivillige. Vagttårnet er ved at

blive indrettet (tilskud fra Nationalpark Thy på 10.000 kroner+5000 kr). Der er

indkøbt mannequiner og Jens har efterlyst effekter på NP Thy. Karsten foreslår:

Måske en idé at tale med Jytte fra Museum Thy – der er mange effekter i magasinet i Vang.

## 6: Nyt fra sekretariatet.

Cathrine: Vi sidder hjemme og arbejder. I næste uge mødes vi med bestyrelsen for at gennemgå nationalparkplan-forslagene.

Tre kurser er afholdt. Det gøres nu på en lidt anden måde, hvor deltagerne som led i kurserne kommer ud og oplever naturen i Nationalpark Thy. Vi venter med førstehjælpskurset (pga. corona).

Vi har en liste med 30 personer, der er interesserede i at blive frivillige i Nationalpark Centret, Vorupør.

Hanne arbejder på at lave en ny frivilligfolder.

Lene og Jens står på hjemmesiden som frivilligkontakt og opfordringen "Vil du med mig på vagt?". Hanne/Cathrine skal orienteres, hvis/når der laves aftaler.

Det overvejes at lave små professionelle mini-videoer med frivillige.

Jens foreslår, at disse vises på en monitor i info-vognen. Karsten foreslår et særligt faneblad på webside/facebookside. Cathrine fortæller, at Sofie arbejder på en ny hjemmeside.

Jens rejser et problem, nemlig at der står vand på mange af de populære strækninger på vandrestierne, blandt andet til "Sorte næse". Det er decideret svært at passere. Skal man lukke ruten eller komme med en advarsel? Hvor skal budskabet ud? Skilt ved fyret, mini-nyhedsbrev på NP Thy. Opfordring til at sende mail til Sofie om dette. Hun er kommunikationsansvarlig i NP Thy.

Cathrine: NP Thy VENNER som paraply for de frivillige fungerer rigtig godt

Nyhedsbrevet til de frivillige fungerer godt. Vi må gerne komme med indlæg. Lone LK sørger for, at der bliver sendt et indlæg som en slags "Nyt fra Nationalpark Thy VENNER") – med tekst fra bestyrelsesmedlemmer efter tur.

7: Hvordan offentliggør vi indsamlingslisten i det nye center. (Bilag vedlagt)

Mads: Vi kan ikke fravige det, som donorerne er blevet lovet. Peer har sendt takkebrev til 150-200 mennesker.

Vi er enige om, at donorerne offentliggøres med symboler, sådan at donationens størrelse angives med ulv, kronhjort, ræv og odder.

Vi foreslår plade i rustfrit stål med indgravering.

8: Hvad gør vi ved overskydende indsamlingstrøjer.

Cirka 100 trøjer er i behold. De sendes ud af landet – 50 pct. til Tjernobyldforeningen og 50 pct. til Rumænien.

9: Infotrailer, orientering om hvor vi er med den sag.

Peer har hentet traileren i Silkeborg.

Karsten: Vi har fundet en oplagringsplads til den for vinteren. Dejligt.

Dekoration: Mads har fået et overslag fra Skrannie på 5-6000 kroner. Det vil nok koste 10-15000 kroner, hvis den skal dekoreres på alle fire sider. Der er kommet en mail fra Hanne Hornstrup om, at vi kan regne med lidt flere penge i tilskud fra Nationalpark Thy.

Mads har et udkast klar i næste uge. Det sendes rundt til bestyrelsen og så må vi komme med input. Der skal være logo fra Sparekassen Thy, Nationalpark Thy og selvfølgelig Nationalpark Thy VENNER.

Logo, fotos mm afklares med Cathrine.

Dekoration indvendigt: Kort over nationalparken. Vi satser på, at indretningen er klar til foråret.

Kasko: Tilbud fra GF Forsikring på 1514 kroner. Selvrisiko på 1600 kr. Det tager vi. (De fleste biler kan køre med traileren).

10: Aktiviteter i øvrigt hen over vinteren.

Mads: Vi håber at kunne medvirke til nytårstaffel. Når I er klar i Nationalparken, så er vi også. Cathrine: Når vi må samles 100, så ... 😊

11: Næste mødedato.

13. januar 2021 kl. 16.

12: Evt.

Jens vil måske bede om hjælp til indretning af vagtlokale i fyret.

Mads foreslår, at vi på et tidspunkt kunne mødes til strandrensning.

Vi taler om, at det kunne være godt at samarbejde med Danmarks Naturfredningsforening om sådan et arrangement.

For referatet/ 8.1.2021/Lone Lærke

